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Den 20. januar 2018  

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 146 (MOF alm. del) stillet 14. november 

2017 efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S). 

Spørgsmål nr. 146 

I artiklen ”Sølvlaks fanget i Danmark stammer fra havbrug ved Hjarnø” bragt den 4. november 2017 på 

TVSYD.dk (https://www.tvsyd.dk/artikel/soelvlaksfanget-i-danmark-stammer-fra-havbrug-ved-

hjarnoe) bliver det oplyst, at sølvlaks fra Hjarnø Havbrug ender i naturen. Såfremt oplysningerne er 

korrekte, vil hændelserne så få konsekvenser for den pågældende virksomhed? 

 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde 

mig: 

 

”Hjarnø Havbrug har overfor Fødevarestyrelsen oplyst, at man havde et uheld den 29. marts 2017, 

hvor der var sket en mekanisk fejlbetjening af en stor løfte-ketcher, og at der ved den lejlighed undslap 

150 til 200 sølvlaks fra havbruget. Hjarnø Havbrug oplyser, at der ikke har været rømning direkte fra 

burene (huller, påsejling eller lignende).  

 

Det påhviler den ansvarlige for et akvakulturbrug at etablere foranstaltninger, der hindrer, at fisk kan 

undslippe til frivand, jævnfør § 15 i bekendtgørelse nr. 965 af 18. juli 2013 om autorisation og drift af 

akvakulturbrug samt om omsætning af akvatiske organismer og produkter deraf.  

 

Fødevarestyrelsen har i forbindelse med autorisationen vurderet, at der har været etableret de 

foranstaltninger, som skal hindre fisk i at undslippe til frivand, og at de etablerede foranstaltninger er 

tilstrækkelige. Fødevarestyrelsen har endvidere i forbindelse med det ordinære kontrolbesøg den 28. 

juni 2016 vurderet, at drift og indretning af havbruget lever op til de lovmæssige krav.  

 

Fødevarestyrelsen mener ikke § 15 i bekendtgørelsen er overtrådt, eftersom fiskene er undsluppet ved 

et uheld. Fødevarestyrelsen har derfor ikke sanktioneret hændelsen.”  
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